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Lubawka, 27.10.2011r. 
Protokół nr IX/11 

 
z IX Sesji Rady Miejskiej w Lubawce, 

która odbyła się w dniu 27 października 2011 roku 
w Sali obrad Urzędu Miasta Lubawka (ratusz – parter). 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 – 1820.  
Sesja była filmowana przez LUB-SAT Lubawka i TV Kamienna Góra. 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce Wanda Zabiegło na podstawie 
art. 20 ustawy o samorządzie gminnym otworzyła obrady IXI sesji. Poinformowała, że 
w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 
15 radnych stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
Radni nieobecny Edmund Tasior. Następnie przywitała Przewodniczącą Rady 
Powiatu Kamiennogórskiego, radnego powiatowego Adama Kroka, komendanta 
komisariatu policji w Lubawka Dariusza Walucha, p. Wiesława Bienika Zastępcę  
Prezesa Gminnego OSP, Zastępcę Burmistrza, kierowników referatów w Urzędzie 
Miasta oraz kierowników jednostek organizacyjnych. Przywitała również 
przedstawicieli mediów, a także gospodarzy sesji radnych. Lista obecności radnych 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, a lista zaproszonych gości 
i pracowników UM Lubawka załącznik nr 2 do niniejszego protoko łu.  
 
Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek obrad. 
Spytała się czy są jakieś wnioski. Następnie poprosiła, żeby w porządku obrad po 
pkt. 10 wprowadzić punkt 11, dotyczący Informacji Burmistrza o realizacji zadań 
oświatowych i stanie oświaty w gminie. Natomiast Dyskusja nad projektami uchwa ł 
i przyjęcie uchwał w sprawie miałyby punkt 12. Zarządziła głosowanie nad 
wprowadzeniem nowego punktu do porządku obrad. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad punkt 11 dotyczący 
Informacji Burmistrza o realizacji zadań oświatowych i stanie oświaty w gminie. 
Następnie Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poprosiła o przegłosowanie całego 
zmienionego już porządku obrad. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła porządek obrad sesji wraz z proponowanymi 
zmianami. 
 
Zatwierdzony porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
7. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy Lubawka – informacja 

komendanta komisariatu policji w Lubawce. 
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8. Ochotnicze Straże Pożarne w gminie Lubawka – Informacja Prezesa Miejsko-Gminnego 
ZOSP RP w Lubawce. 

9. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miejskiej z analizy oświadczeń majątkowych 
radnych. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z analizy oświadczeń majątkowych osób 
zobowiązanych. 

11. Informacja Burmistrza Miasta Lubawka na temat realizacji zadań oświatowych w gminie 
i stanu oświaty. 

12. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
• wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym gruntu pod 

rozszerzenie cmentarza komunalnego w Lubawce na czas nieoznaczony 
• wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony nieruchomości, na których zlokalizowana jest oczyszczalnia ścieków w 
Chełmsku Śląskim 

• wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat 
• wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat 
• zmiany Uchwały Nr V/307/06 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 30 maja 2006 roku 

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubawka 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie do oddania w użytkowanie wieczyste 

nieruchomości zbudowanej 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży i udzielenie 

bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości w wyniku uwzględnienia roszczeń 
wynikających z art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami 

• rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków z fundusz sołeckiego 
• określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 
• określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
• określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2011 
• zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
15. Zamknięcie obrad IX sesji. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z VIII sesji wyłożony 
był w biurze rady. Dodała, że każdy radny, przed sesją ma możliwość zapoznania się 
z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi.  
Zapytała czy obecnie są uwagi do protokołu z VIII sesji? Nie zgłoszono uwag do 
protokołu. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach 
„wstrzymujących” głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła 
protokół z VIII sesji. 
 
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że do Biura Rady nie wpłynęła 
żadna interpelacja. Spytała się czy są jakieś pytania lub uwagi.  
Radny Artur Sarzyński spytał się czy któraś ze szkół na terenie gminy przystąpiła 
do programu „Radosna szko ła”. 
Radny Bolesław Krzemiński zadał pytania w następujących sprawach: 
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a) zauważył, że na posiedzeniu komisji rozmawiano m.in. o sprawie dotyczącej 
budowy drogi na ul. Brzozowej Lubawce, w związku z tym poprosił 
o rozwinięcie tego wątku, na jakim etapie są prace, czy są jakieś problemy 
z tą inwestycją związane; 

b) zauważył, że na terenie gminy są problemy z siecią TP S.A., szczególnie jest 
to widoczne w Lubawce na ul. Brzozowej i Świerkowej, informacje 
i odpowiedzi ze strony TP S.A. mówią, że brak jest podstaw ekonomicznych 
do realizacji tej inwestycji i modernizacji. W związku z tym spytał się czy jest 
jakieś narzędzie gminy, które pozwoliłoby zintensyfikować prace, a warto mieć 
na względzie, że całe osiedle nie ma tam sieci, a są także problemy 
z zasięgiem telefonów komórkowych. 

Radny Waldemar Matys spytał się kto odpowiada za konserwację oświetlenia 
drogowego, bo część lamp się świeci, a część nie, ponadto na rynku w części lamp 
są brudne klosze. 
Radny A. Sarzyński spytał się czy zapadły jakieś ustalenia dotyczące zasad 
współpracy? 
Radny Jerzy Przepiórka zadał pytania w następujących sprawach: 

a) spytał się Kierownika ZBGM – zauważył, że w Chełmsku Śląskim obok 
budynku przy ul. Rynek 20 robiony był dach na pobliskim budynku przy 
ul. Kościelnej, mieszkańcy zgłaszali, że w trakcie tych prac różnego rodzaju 
śmieci były rzucane na dach budynku Rynek 20 i teraz po tym remoncie woda 
leje się przez dach Rynek 20; 

b) spytał się jak wygląda sprawa dalszego remontu powiatowej części rynku 
w Chełmsku Śląskim i jak wygląda sprawa remontu drogi do Okrzeszyna. 

Pan Adam Krok Radny Rady Powiatu zadał następujące pytania: 
a) zauważył, że na ul. Wodnej w Lubawce jest budynek starej karczmy, 

naprzeciw warsztatu samochodowego i w związku z tym spytał się co w tym 
temacie robi gmina, czy jest plan zagospodarowania i zabezpieczenia obiektu, 
a teraz jest to miejsce, gdzie bardzo często wyprowadzane są na spacer psy; 

b) stwierdził, że na tej samej ulicy znajdują się gruzy po obiekcie, który uległ tam 
zawaleniu, teraz ta sterta i kupa gruzu straszy, w związku z tym spytał się czy 
gmina wie co się stanie z tą nieruchomością. 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. 
 
Ad. 5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
Zastępca Burmistrza Wiesław Osiński poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym zostało wydanych 6 zarządzeń dotyczących m.in. dzierżawy 
nieruchomości, zwiększenia upoważnienia dla Skarbnika Gminy do wydawania 
niektórych dokumentów, powołania Gminnej Rady Sportu, zmian w budżecie, a także 
przeznaczono dwa lokale do sprzedaży. 
Ponadto okresie międzysesyjnym Burmistrz i Zastępca Burmistrza uczestniczyli 
w następujących uroczystościach: 
1 października – Burmistrz uczestniczył w Dożynkach Gminy Kamienna Góra 
w miejscowości Pisarzowice, a także później brał udział w 28 sprawdzianie 
biegowym szkół narciarskich, jaki corocznie ma miejsce w Lubawce. 
4 października – odbył się kolejny odbiór prac – ich następnego etapu, a dotyczących 
inwestycji wod-kan w Opawie i Niedamirowie. 
5 października – Burmistrz podpisał list intencyjny w sprawie współpracy w ramach 
programu EWT, list ten podpisały wszystkie podmioty, które z niego korzystają, 
a głównym sygnatariuszem jest Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego. 
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Dodał, że ten fundusz sprawdził się w działaniu, a gmina Lubawka jest jednym z jego 
większych beneficjentów. 
14 października – przedstawiciele władz gminnych uczestniczyli w uroczystościach 
związanych z Dniem Edukacji: Przewodnicząca Rady w Zespole Szkół Publicznych 
w Lubawce, Zastępca Burmistrza w Szkole Podstawowej w Miszkowicach, a radny 
Jerzy Przepiórka w ZSP Chełmsko Śląskie – gdzie wręczył nagrodę Burmistrza 
p. Damianowi Skorupińskiemu. Korzystając z okazji złożył stosowne gratulacje. 
15 października – odbył się gminny zjazd Ochotniczych Straży Pożarnych. 
16 października – miał miejsce końcowy odbiór prac związanych z inwestycją wod-
kan w Opawie i Niedamirowie. 
18 października – odebrano prace remontowe, które mia ły miejsce w Szkole 
Podstawowej w Miszkowicach. 
24 października -  uczestniczył w spotkaniu z Prezesem Banku Spółdzielczego 
w Kamiennej Górze, a tematem jego była instalacja bankomatu w Chełmsku Śląskim. 
Problemem jest to, że bankomat byłby zainstalowany w Wiejskim Domu Kultury, ale 
ze względu na fakt, że jest to obiekt zabytkowy, prace nie będą proste i łatwe 
i wszystko trzeba będzie uzgadniać z konserwatorem zabytków. 
25 października – odbył się przetarg na rozbudowę i remont Domu Kultury 
w Lubawce, w przeddzień sesji podpisana została umowa. W przetargu złożonych 
zostało 8 ofert, najdroższa opiewała na 1,9 mln zł, a najtańsza na 900 tys. zł. 
Wykonawcą prac będzie firma ROKOM, oferta jej wyniosła 1,036 mln zł, udzielono 
5 letniej gwarancji. Zaznaczył, że na to zadanie pozyskano środki z programu EWT, 
partnerem w projekcie jest czeskie miasto Trutnov. Termin zakończenia prac to 
31 września 2012 roku i w roku bieżącym do przerobu jest około 300 tys. zł, tak, aby 
móc maksymalnie wykonać jak najwięcej prac. 
26 października – miał miejsce odbiór prac na drodze transportu rolniczego 
w Błażkowej, dofinansowanie na to zadanie otrzyma ła gmina z Terenowego 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, dofinansowanie jest do 1 km d rogi, 
a 31 października mija termin złożenia wniosków na przyszły rok. Ponadto tego dnia 
Burmistrz uczestniczył w uroczystościach z okazji Dnia Seniora. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są uwagi lub pytania. Uwag 
i pytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
Radny Piotr Marciniak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że 
w miesiącu październiku Komisja obradowała dwa razy: 

a) 14 października – kontrolowano wydatki na utrzymanie zieleni miejskiej 
w Lubawce i Chełmsku Śląskim. Podał kwoty jakie przeznaczono w 2010 
i w 2011 roku. Poinformował, że na park przy ul. Bohaterów Stalingradu 
wydano 23 tys. zł, na skwer przy ul. Kamiennogórskiej, na zakup ławek i donic 
wydatkowano 7,5 tys. zł, a na zakup sadzonek wydano 4000 zł. Na prace przy 
skwerze położonym przy Alei Wojska Polskiego wydano 1500 z ł. Stwierdził, że 
na 2012 rok planuje się zakup podwójnej ławki do ogródka jordanowskiego za 
kwotę 3500 zł, a także planowana jest wymiana siatki na placu zabaw przy 
ul. Bocznej w Lubawce. Dodał, że środków na utrzymanie tych miejsc jest 
mało, a trzeba się zmagać z ciągłą dewastacją. Zauważył, że za bieżące 
utrzymanie skwerów zielonych i parków odpowiada Sanikom, wartość całości 
zamówienia nie przekracza 14 tys. €. Stwierdził, że komisji nie chodzi 
o zachowanie jawności ale są wątpliwości komisji, bo za wykonywane prace 
jest ryczałt w wysokości 53 tys. zł, a gmina powinna zapewnić możliwość 
udziału i wyboru pośród jak największej ilości podmiotów. Zaznaczył, że 
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Komisja Rewizyjna wnioskuje o stworzenie regulaminu zamówień do kwoty 
14 tys. €. 

b) 17 października – miała miejsce kontrola ubezpieczenia mienia gminnego, 
komisja badała zakres ubezpieczenia i stwierdzi ła, że jest on różny 
w zależności od typu danej działalności. Stwierdzono także, że umowy na 
ubezpieczenia są zawierane z różnymi podmiotami, dlatego też komisja 
wnioskuje, aby ubezpieczyć całość mienia na podstawie jednej umowy 
z jednym towarzystwem, pomoże wpłynęłoby na wybór najkorzystniejszej 
oferty. W związku z tym Komisja Rewizyjna wnioskuje, aby Burmistrz 
wyznaczył stosownego pracownika, który zająłby się ta sprawą. 
Radny Artur Bodzek w nawiązaniu do słów dotyczących placu zabaw na 
ul. Bocznej w Lubawce zauważył, że tę siatkę zniszczyła firma, która 
naprawiał w pobliżu inne drogi, zniszczone zostało ogrodzenie i urządzenia na 
placu zabaw. Dodał, że według niego cały plac zabaw tam umiejscowiony 
nadaje się do remontu i to pilnego. 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są pytania lub uwagi. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1425 do 1430. 
 
Ad. 7. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy Lubawka - 
informacja komendanta komisariatu policji w Lubawce. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że na poprzedniej sesji 
informację miał przedstawić komendant komisariatu policji, ale niestety z powodu 
spraw służbowych nie było takiej możliwości. Dlatego też ten punkt będzie teraz 
omawiany. 
Pan Dariusz Waluch komendant Komisariatu Policji w Lubawce (KKP 
w Lubawce) przedstawił informację stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. Jeszcze raz przeprosił, że nie mógł uczestniczyć w poprzedniej sesji. 
Zauważył, że wszyscy radni otrzymali informację, którą przygotował i mogli się 
w międzyczasie zająć jej analizą. Dodał, że gdyby były jakieś pytania to się do nich 
ustosunkuje, a ponadto na sesji przedstawi zdjęcia dzielnicowych (w trakcie 
przedstawiana poszczególnych dzielnicowych na rzutniku informowa ł o ich rejonach 
działania): 
Dzielnicowi:  

mł. asp. Tomasz  KURASZ 
rejon nr 1 

1. Al. Wojska Polskiego (nieparzyste) 
2. Anielewicza (9-19) 
3. Boczna 
4. Boh. Stalingradu 
5. Browarna 
6. Ciasna 
7. Cmentarna 
8. Dolna 
9. Garbarska 
10. Górska 
11. Jagiellońska 
12. Kamiennogórska (parzyste) 
13. Kościuszki 
14. Krótka 
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15. Łączna 
16. Piastowska 
17. Piaszczysta 
18. Podgórze 
19. Pl. Kościelny 
20. Pl. Wolności (1-14) 
21. Potokowa 
22. Nadbrzeżna 
23. Szeroka 
24. Świerczewskiego  (3;5;11;11a;12;14;15;16;22;22a; 22b;25;25a;30;37) 
25. Tkacka 
26. Wiejska 
27. Wodna 
28. Zakopiańska 
29. Zielona 

mł. asp. Marcin BĄCAL 
rejon nr 3 

1. Chełmsko Śl. 
2. Błażejów 
3. Uniemyśl 
4. Okrzeszyn  

mł. asp. Krzysztof  KRÓL 
rejon nr 2 

1. Al. Wojska Polskiego (parzyste) 
2. Anielewicza (1-8) 
3. A. Mickiewicza 
4. Brzozowa 
5. Celna 
6. Dom Kolejowy 
7. Dworcowa 
8. Drzymały 
9. Gazowa 
10. J. Długosza 
11. Kamiennogórska (nieparzyste) 
12. Kombatantów 
13. Lipowa 
14. Nowa Kolonia 
15. Ogrodowa 
16. Pl. Wolności (pozostałe) 
17. Polna 
18. Podlesie 
19. Przyjaciół Żołnierza 
20. Pocztowa 
21. Sienkiewicza 
22. Szkolna 
23. Szymrychowska 
24. Sportowa  
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25. Świerczewskiego (pozostałe) 
26. Torowa 
27. Towarowa 
28. Węglowa 
29. 40-lecia WOP 

st. sierż. Aron SKRZYPIEC  
rejon nr 4 

1. Błażkowa 
2. Stara Białka 
3. Miszkowice 
4. Jarkowice 
5. Opawa 
6. Niedamirów 
7. Bukówka 
8. Paprotki 
9. Paczyń 
10. Szczepanów  
Poinformował, że st. sierż. Aron Skrzypiec ma kilkuletni staż w policji i pełni 
obowiązki dzielnicowego od niedawna, zajmuje się 4 rejonem. Mł. asp. Krzysztof Król 
przybył na lubawski posterunek ze Straży Granicznej na zasadzie porozumienia i na 
terenie lubawskiego komisariatu pracowało wcześniej dwóch policjantów, którzy 
służyli wcześniej w Straży Granicznej. Mł. asp. Marcin Bącal posiada kilkuletni staż 
pracy, odpowiada za teren Chełmska Śląskiego i okolic. Natomiast mł. asp. Tomasz 
Kurasz jest dzielnicowym na pozostałym terenie Lubawki. Zauważył, że kontakt 
z dzielnicowymi jest możliwy szczególnie w okresie gdy pełnią oni służby i bardzo 
często jest taka informacja podawana. Stwierdzi ł, że żaden z policjantów nie posiada 
służbowego telefonu komórkowego, jedyny kontakt jest poprzez komisariat. Spytał 
się czy są jakieś pytania dotyczące oceny bezpieczeństwa na terenie gminy. 
Radny Czesław Szota spytał się czy na lubawskim komisariacie w nocy lub po 
południu ktoś przebywa. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że telefony są zawsze odbierane 
codziennie w godzinach 730 do 1530, a jeżeli chodzi o pozostałe godziny to takiej 
możliwości nie ma, aby był ktoś na komisariacie. Wówczas można uzyskać 
bezpłatną pomoc pod numerami 112 lub 997. 
Radny Waldemar Matys spytał się czy są gdzieś podawane godziny kiedy można 
zastać danego dzielnicowego. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że nie ma podanych do publicznej 
wiadomości takich godzin, a jeżeli komuś chodzi o konkretny kontakt to trzeba to 
zobaczyć, jak dany policjant pełni służby. Dodał, że grafik służb sporządzany jest 
z wyprzedzeniem około 2 tygodni na cały miesiąc. Stwierdził, że dzielnicowi są 
zobowiązani pełnić służby ale mało jest ich służb w godzinach 730 do 1530. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zadała następujące pytania: 
§ Spytała się dlaczego nie widać na mieście pieszych patroli policji; 
§ Spytała dlaczego na ulicy Aleja Wojska Polskiego w Lubawce poszczególni 

dzielnicowi mają przypisane bloki parzyste lub nieparzyste; 
§ Zauważyła, że w informacji o stanie osobowym komisariatu jest mową o 13+1 

policjantach, a jest tylko 4 dzielnicowych i w związku z tym spytała się co robią 
pozostali policjanci. 
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Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że stan osobowy komisariatu nie 
jest wysoki, ewidencyjnie wynosi on 13 policjantów, a normalnie do dyspozycji jest 
10 policjantów, ponadto etat dla takich komisariatów przewiduje 4 dzielnicowych i tak 
jest. Zaznaczył, że nie przeszkadza jemu to, że jeden dzielnicowy ma jedną część 
ulicy, a drugi druga stronę, bo taki stan przejął on po swoich poprzednikach. 
Zaznaczył, że chętnie widziałby piesze patrole, a te które są na terenie gminy to 
z reguły są z użyciem pojazdu i jest to jedyny patrol, który w gminie jest dodatkowo 
interwencyjny. Dodał, że ciężko jest mieć jakąś interwencję i pełnić jednocześnie 
służby piesze. 
Radny Marek Szota zauważył, że jak dobrze rozumie to nie ma możliwości, aby były 
patrole piesze. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, bo 
z 10 policjantów zostaje 9, po dwóch policjantów pełni służbę, w tym jest trzech 
prowadzących postępowanie przygotowawcze. 
Radny B. Krzemiński zauważył, że jeden z mieszkańców zgłaszał jemu, że 
w czasie patrolu po parku Watra w Lubawce jeździł samochód i policyjny i jemu jako 
radnemu zwrócono na to uwagę i dobrze byłoby gdyby ten samochód tam nie jeździł. 
Rady Cz. Szota spytał się czym różni się dzielnicowy od zwykłego policjanta, jaka 
jest to różnica dla mieszkańca. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że dzielnicowy to opiekun 
mieszkańców na danym rejonie, niezależnie do kogo przyjdzie. Ponadto są różne 
sytuacje w tym rodzinne, to nimi wtedy zajmują się poszczególni dzielnicowi. Dodał, 
że tam do takiego policjanta mogą się zgłaszać mieszkańcy z różnymi problemami.  
Radny A. Sarzyński zaznaczył, że po tych dwóch złożonych informacjach straży 
miejskiej i policji to wynika, że poszczególne rodzaje służb miały odpowiednio 
28 i 32 interwencji dotyczących wszelkich osób nietrzeźwych. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że wcześniej organizowane były 
wspólne służby, zatrzymania danej osoby dokonywał patrol, a później czynności 
i dalsze działania należały do policji. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zauważyła, że ma sygnały od obywatelki, że 
policja nie stara się likwidować sprzedaży papierosów na sztuki, ponadto nie walczy 
ze sprzedażą i piciem alkoholu, strażnik miejski mówił, że wtedy podejmuje się 
działania na zasadzie stosownego zgłoszenia. W związku z tym spytała się czy są 
przyjmowane także anonimowe zgłoszenia. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że przyjmowane są także 
zgłoszenia anonimowe, nie tylko na wniosek danej osoby. Dodał, że w roku 
bieżącym mieli 4 zgłoszenia anonimowe i w przypadku 3 spraw uzyskano informacje 
na podstawie działalności operacyjnej. Zaznaczył, ze jeśli mieszkańcy mają sygnały 
o jakiś nieprawidłowościach to każda informacja jest odbierana. Ponadto policja 
działała na podstawie listów anonimowych. 
Radny W. Matys spytał się czy taki stan osobowy to jest maksimum dla lubawskiego 
komisariatu. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że stan na piśmie wynosi 
13 policjantów, a de facto jest ich 10, ale to nie zależy od naszych władz, tylko 
Komendant Główny przyznaje etaty. W chwili obecnej jest przyobiecane zwiększenie 
etatów, ale będzie to możliwe dopiero po EURO 2012. 
Radny A. Sarzyński spytał się czy lepiej nie byłoby zatrudnić dodatkowego 
funkcjonariusza czy lepiej, aby dzia łała Straż Miejska. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że rozumie, że tutaj jest także 
ciekawość radnych dlaczego ta współpraca się zakończyła. Powodem było to, że 
2,5 roku temu kontrola wydała stosowne zalecenia, że to nie może tak wyglądać 
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w takiej formie, przez 2,5 roku ponoszona by ła odpowiedzialność, ale niestety nie da 
się tego ciągnąć w nieskończoność. Straż Miejska dba o porządek publiczny, a nie 
dba o bezpieczeństwo. Niestety nie wygenerowane będą etaty wyłącznie do służb 
porządkowych. Jeśli chodzi o określenie nowych form współpracy to teraz tego 
jeszcze nie ma, ale do tej kwestii się powróci, bo ta współpraca musi być. Narzuca ją 
także ustawa o policji i o strażach gminnych. Tam nie ma przewidzianych takich form 
współpracy, ale zainicjowanie rozmów skierowane jest na Burmistrza, tam mają być 
określone formy współpracy i jej warunki. Zaznaczył, że policja nie uchyla się od 
żadnej współpracy. Obiecał, że wtedy gdy będzie potrzebna to policja będzie 
asystować przy pracach. 
Radny Piotr Wiktorowski spytał się jak wygląda procent wykrywalności 
przestępstw, ale na terenie Chełmska Śląskiego nie słyszał żeby odzyskano radio 
samochodowe lub CB. Słyszano o zatrzymaniach złodziei samochodów, ale czy 
jakieś skradzione na tym terenie zosta ły odnalezione. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że w tym roku skradziono na terenie 
gminy 4 pojazdy, ale żadne z nich nie ujawnił się gdy zatrzymano te osoby, o których 
radny wspomniał. Dodał, że znaczną część przestępstw jest nie wykryta, ale były też 
takie sprawy gdy sprawca został zatrzymany ale mienia już nie odzyskano. 
Radny Cz. Szota zauważył, że jak komendant Straży miejskiej składał informację to 
mówił, że bardziej poucza niż karze i w związku z tym spytał się czy są w policji 
jakieś normy kar i mandatów. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że jak jest wykroczenie to sposób 
postępowania zależy od policjanta, który decyduje czy może pouczyć czy wystawić 
mandat, a gdy sprawa jest bardziej „ostra” to wtedy kierowany jest wniosek do s ądu. 
Decyzja o postępowaniu należy do policjanta, tak samo jak do strażnika miejskiego. 
Ponadto są też określone widełki gdy odpowiedzialność i okoliczności są 
zaostrzające karanie czy też mają na to wpływ łagodzący. Konkretne decyzje 
podejmuje policjant. Ponadto nie ma limitów dotyczących ilości kar, można żądać 
konkretnych osiągnięć i są pewne mierniki i limity, ale nie ma tam limitów ilościowych. 
Osobny jest taryfikator mandatowy za wykroczenia drogowe bo tam albo stosuje się 
kary z widełek lub gdy w taryfikatorze zapisana jest sztywną kwota to wtedy stosuje 
się tę kwotę. Czasami są sytuacje gdy policjant musi mieć na względzie widełki kar. 
Pan A. Krok Radny Rady Powiatu spytał się czy jak ma być wystawiony mandat za 
przekroczenie prędkości z radaru to czy można zastosować pouczenie. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że w takim przypadku raczej jest 
jednak stosowany mandat.  
Radny B. Krzemiński zauważył, że słyszał informację, że jest urządzenie, które na 
odległość bada trzeźwość kierujących. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że o takim urządzeniu nie wie. 
Policja korzysta ze sprzętu zalegalizowanego, ponadto trzeba mieć świadomość, że 
dobry sprzęt kierowany jest do jednostek centralnych, gorzej wygląda ta sprawa 
z prowincją. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński spytał się czy kierowca w trakcie kontroli ma 
prawo żądać świadectwa homologacji. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że tak. Poinformował, że te 
urządzenia, którymi dysponuje policja to są co pół roku atestowane, a te atesty są 
dołączane do każdego postępowania. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński stwierdził, że kierowca może odmówić badania 
alkomatem to może także odmówić badania krwi. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że procedura jest następująca, że 
ktoś może odmówić badania i dodatkowo ma być badana krew, może także odmówić 
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badania krwi, ale wtedy i tak lekarz opisuje objawy. Doda ł, że zna przypadki gdy ktoś 
odmówił poszczególnych badań ale sąd i tak go skazał. 
Radny W. Matys spytał się czy policjanci mogą zatrzymać posła. 
Pan D. Waluch KKP w Lubawce odpowiedział, że tak, ale osobna jest tu kwestia 
odpowiedzialności, bo o każdej sytuacji trzeba poinformować marszałka sejmu. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Podziękowała za przybycie i złożenie informacji 
 
Ad. 8. Ochotnicze Straże Pożarne w gminie Lubawka – Informacja Prezesa 
Miejsko-Gminnego ZOSP RP w Lubawce. 
Pan Wiesław Bieniek Zastępca Prezesa Miejsko Gminnego Zrzeszenia 
Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Lubawka (MGZOSPRP) podziękował 
za zaproszenie, dodał, że niestety w sesji nie mogą uczestniczyć Prezes Gminnego 
OSP p. Henryk Karp oraz naczelnik gminnego OSP p. Ryszard Migdalski, których 
zatrzymały obowiązki zawodowe. Następnie poinformował, że na terenie gminy 
funkcjonuje w ramach OSP 6 jednostek i każda z nich ma stanie odpowiednie 
samochody bojowe. I tak są to: 
§ OSP Lubawka – 2 samochody 
§ OSP Chełmsko Śląskie – 3 samochody 
§ OSP Miszkowice – 1 samochód 
§ OSP Jarkowice – 1 samochód 
§ OSP Opawa – 1 samochód 
§ OSP Okrzeszyn – 1 samochód 

Zaznaczył, że wszyscy członkowie OSP są odpowiednio umundurowani, a także 
część OSP ma aparaty oddechowe i tak Lubawka i Che łmsko Śląskie mają po 
4 aparaty, a Okrzeszyn i Opawa po jednym. Ponadto dla Lubawki i Che łmska 
Śląskiego przewidziane są po dwie butle. Spośród wymienionych samochodów trzy 
mają agregaty, a wszystkie posiadają pompy. Zauważył, że jednostki w Lubawce 
i Chełmsku Śląskim należą do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego 
i w 2012 roku w ramach dofinansowania z tego systemu zakupione będą pompy 
szlamowe. Jeśli chodzi o węże tłoczne to jest ich podstawowa ilość oraz minimalny 
zapas. Stwierdził, że dla obu jednostek z KSRG kupuje się węże mocniejsze, a jeden 
taki wąż kosztuje 300-400 zł. Przynależność do systemu KSRG powoduje, że 
w Lubawce i Chełmsku Śląskim są urządzenia do ratowania życia i zdrowia ludzi, 
a także odpowiedni zestaw do pierwszej pomocy. Zaznaczy ł, że tak wysoki poziom 
wyposażenia obu jednostek w KSRG wynika z faktu, że rokrocznie są one centralnie 
doposażone oraz gmina również przekazuje odpowiednie kwoty pieniędzy. Dodał, że 
jednostki OSP dysponują coraz większą ilością sprzętu ale nie ma niestety kto go 
używać, bo mało jest w stosunku do lat ubiegłych strażaków ochotników. Czasami są 
sytuacje gdy do akcji trudno jest zebrać odpowiednią ilość ludzi. Wielki kłopot we 
wszystkich jednostkach OSP stanowią braki w kierowcach, kierowcy muszą mieć 
kwalifikacji aby móc jeździć ciężkimi wozami, a ponadto spełniać odpowiednie 
wymagania zdrowotne. Poinformował, że w całym gminnym OSP w 2011 roku miała 
miejsce kampania sprawozdawczo-wyborcza. Następnie wymienił ilości akcji 
i zdarzeń, w których uczestniczyły poszczególne jednostki OSP w roku bieżącym, 
dodał, iż interwencji jest coraz więcej. Jeśli chodzi o plany OSP to w 2012 roku 
planuje się zakupić lekki samochód dla jednostki w Lubawce. Zaznaczy ł, że prezesi 
poszczególnych jednostek OSP wykonują swą prace społecznie i nie biorą z tego 
tytułu żadnych wynagrodzeń.  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są jakieś pytania. 
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Pan A. Krok Radny Rady Powiatu spytał się czego dotyczą wyjazdy do akcji OSP, 
czy są jakieś zestawienia tego rodzaju robione. 
Pan W. Bieniek MGZOSPRP odpowiedział, że jest taka statystyka prowadzona, są 
wyjazdy do wypadków i kolizji drogowych, jeśli chodzi o wyjazdy do pożarów to są 
one różnego rodzaju, ponadto gminne OSP ma wspó łpracę z Czechami i jeśli jest 
taka potrzeba to wyjeżdża aby im pomóc. Szczególnie ściśle współpracują z czeskim 
Zaclerem i np. w 2011 roku Zacler miał 11 wyjazdów, a Lubawka 90, co wyraźnie 
świadczy o tym, że OSP coraz więcej uczestniczą w różnego rodzaju akcjach.  
Pan A. Krok Radny Rady Powiatu zauważył, że w informacji była mowa 
o 99 wyjazdach w Lubawce, jeśli 60 z nich to były wyjazdy do palącej się trawy, to ile 
budynków było gaszonych i w ilu zdarzeniach jednostka bra ła udział. 
Pan W. Bieniek MGZOSPRP odpowiedział, że jednostki przechodzą odpowiednią 
procedurę, są także wyjazdy do palących się śmietników, bo takie było zgłoszenie do 
centrum w Kamiennej Górze. Teraz bardzo częste są także wyjazdy do usuwania 
gniazd os i pszczół.  
Radny P. Marciniak spyta się jak wygląda sprawa naboru do jednostek OSP, kto 
może się zgłaszać. 
Pan W. Bieniek MGZOSPRP odpowiedział, że szkolenia prowadzi komenda 
powiatowa w Kamiennej Górze, zgłaszać się może każdy, ale do pożaru jechać 
można tylko wtedy gdy ma się odbyte odpowiednie szkolenie. Ponadto wszystko jest 
badane, a był przypadek w czasie akcji gdy strażak zmarł i ważna okazała się 
później odpowiednia ewidencja. 
Radny P. Wiktorowski zauważył, że z reguły szkolenia odbywają się w soboty 
i niedziele, a pracodawcy na udział w nich nie zwalniają, a także nie uznają zwolnień 
jak jakiś strażak brał udział w gaszeniu pożaru. Wiele wyjazdów straży służy 
gaszeniu pożarów w kominach, a później okazuje się, że przegląd komina nie był 
robiony. Dodał, że duże problemy są z kierowcami, szczególnie w jednostkach 
KSRG, a jeden z ostatnich większych pożarów w tym roku w Chełmsku Śląskim miał 
miejsce w jednym z budynków w tzw. Apostołach. Całe szczęście było w tym, że 
pożar miał miejsce po południu i wtedy na miejscu byli już po pracy zawodowej 
strażacy i dlatego można było szybko przeprowadzić odpowiednią akcję gaśniczą. 
Gdyby pożar miał miejsce w innej porze dnia to prawdopodobnie dziś jednego 
z budynków już by nie było. Zaznaczył, że jego zdaniem konieczne jest zapewnienie 
etatu kierowcy do południa, zarówno w Lubawce jak i w Chełmsku Śląskim, bo jeśli 
chodzi o sprzęt to jest on naprawdę na niezłym poziomie ale co z tego, jak nie można 
jego użyć, bo nie ma kto wyjechać do akcji. Stwierdził, że taki kierowca byłby 
jednocześnie konserwatorem w danej remizie, bo warto mieć też na uwadze to, że co 
roku trzeba ten sprzęt odpowiednio legalizować. Dodał, że miał on w Chełmsku 
Śląskim zawodowego strażaka, który był już na emeryturze, który zgodzi ł się, aby do 
południa wykonywać takie prace, za około 800 zł miesięcznie.  
Radny Cz. Szota zauważył, ze w informacji była mowa, że OSP bierze udział 
w szkoleniu przedmedycznym i spytał się czy ma sprzęt do ratownictwa 
chemicznego. 
Pan W. Bieniek MGZOSPRP odpowiedział, ze szkolenia przedmedyczne prowadzi 
komenda wojewódzka lub nawet Komenda G łówna. Ponadto sprzęt do ratownictwa 
drogowego mają jednostki w Lubawce i Chełmsku Śląskim, a jeśli chodzi 
o ratownictwo chemiczne to OSP na terenie gminy nie dysponują sprzętem. 
W przypadkach gdy są wycieki oleju na drodze to oba OSP mają do dyspozycji 
sorbent do utylizacji tychże wycieków.  
Radny Cz. Szota spytał się czy stać jest nas na to, aby dwie jednostki należały do 
KSRG. 
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Pan W. Bieniek MGZOSPRP odpowiedział, że do tego systemu należą jednostki 
w Lubawce i Chełmsku Śląskim, dzięki temu mogą uczestniczyć w akcjach na terenie 
całego kraju, a także są sukcesywnie centralnie doposażone.  
Radny P. Wiktorowski zauważył, że sprzęt do ratownictwa przedmedycznego jest 
na takim samym poziomie jakim dysponuje państwowa straż pożarna. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są jakieś pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. Podziękowała za złożenie informacji. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1530 do 1550. 
  
Ad. 9. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miejskiej z analizy oświadczeń 
majątkowych radnych. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść analizy oświadczeń Burmistrza 
i Przewodniczącej, którą zgodnie z przepisami ustawy ma obowiązek dokonać 
Wojewoda, stanowiącą załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Stwierdziła, że 
Wojewoda analizują złożone oświadczenia nie ma do nich żadnych uwag. Następnie 
przedstawiła sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych radnych, stanowiącą 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Odczytała analizę oświadczeń radnych 
poprzedniej kadencji, a następnie analizę radnych obecnej kadencji. Stwierdziła, że 
wszyscy radni złożyli swoje oświadczenia majątkowe na odpowiednich drukach 
i w wymaganym terminie. Dodała, że nie ma żadnych uwag i zastrzeżeń, jedynie 
poza jakimiś drobnymi uchybieniami, które nie mają generalnie wpływu na treść 
złożonych oświadczeń. 
 
Ad. 10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z analizy oświadczeń 
majątkowych osób zobowiązanych. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński odczytał sprawozdanie z analizy oświadczeń 
majątkowych, stanowiącą załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Odczytał osoby, 
które złożyły oświadczenia bez błędów oraz osoby, które popełniły jakieś błędy. 
Zaznaczył, że generalnie te uchybienia są mało istotne, bo niektórzy nie wpisują do 
części niejawnej miejsca położenia poszczególnych nieruchomości. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zauważyła, że do dnia sesji nie wpłynęła 
analiza oświadczeń, którą zgodnie z przepisami ma obowiązek przeprowadzić Urząd 
Skarbowy. 
 
Ad. 11. Informacja Burmistrza Miasta Lubawka na temat realizacji zadań 
oświatowych w gminie i stanu oświaty. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński poinformował, że nowelizacja ustawy o systemie 
oświaty w art. 5 spowodowała, że powstaje obowiązek złożenia stosownej informacji 
o stanie oświaty. Następnie przedstawił informację stanowiącą załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu. Dodał, że przed sesją radni otrzymali tę informację w wersji 
papierowej. Zaznaczył, że w bieżącym roku gmina dotowała pobyt dzieci 
w przedszkolach. Zauważył, że w omawianym okresie sieć szkól w gminie nie uległa 
zmianie i obejmuje ona: Zespół Szkół Publicznych w Lubawce, Zespół Szkół 
Publicznych w Chełmsku Śląskim i Szkołę Podstawową w Miszkowicach. Następnie 
przystąpił do omawiania i przedstawiania poszczególnych punktów informacji 
i poinformował, że: 

− tabela nr 1 – przedstawia ilość uczniów w poszczególnych szkołach; 
− tabela nr 2 – zawiera dane dotyczące bazy oświatowej; 
− tabela nr 3 – prezentuje jakie urządzenia typu boisko, plac zabaw są 

w poszczególnych placówkach; 
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− tabela nr 4 – prezentuje wyposażenie w sprzęt edukacyjny i wyposażenie 
biblioteczne danych placówek; 

− tabela nr 5 – zawiera dane o zatrudnieniu w szkołach w roku szkolnych 
2010/2011, poinformował, że ogółem zatrudnionych jest 177 osób, a na etaty 
liczba ta wynosi 167, natomiast nauczycieli jest 120. Dodał, że w roku 
szkolnym 2010/2011 nie zaszły zmiany odnośnie wielkości zatrudnienia; 

− tabela nr 6 – przedstawia dane ilu nauczycieli podniosło swoje kwalifikacje 
zawodowe, zauważył, że dokształcanie powiązane jest z awansem 
zawodowym. Stwierdził, że 85% nauczycieli ma ukończone studia 
magisterskie, 13% posiada tytuł licencjata, a inne wykształcenia stanowi 2% - 
tu prowadzenie zajęć z dziećmi odbywa się za zgodą kuratorium oświaty; 

− tabela nr 8 – zawiera dane o awansie zawodowym nauczycieli, w gminie 
Lubawka najwięcej jest nauczycieli mianowanych i dyplomowanych; 

− zaznaczył, że ustawa obliguje przedstawić poziom nauczania 
w poszczególnych szkołach, jeśli chodzi o wyniki testów kompetencyjnych 
i innych egzaminów to najlepsze wyniki są w ZSP Chełmsko Śląskie, później 
w Szkole Podstawowej w Miszkowicach i następnie w ZSP Lubawka. Dodał, 
że średnia z wyników jest lepsza od średniej wojewódzkiej, a czasami nawet 
lepsza od powiatu. Dodał, że do tej pory słabsze wyniki w szkole w Lubawce 
tłumaczone były dużą liczbą dzieci w klasach, w tym roku na próbę 
zmniejszona została ta liczba; 

− tabela nr 10 – przedstawia wyniki egzaminów, w roku obecnym egzaminy 
w gimnazjum były bardzo trudne; 

− tabela nr 13 – zawiera wykaz ważniejszych sukcesów osiąganych przez 
poszczególnych uczniów. Zauważył, że szkoły bardzo dobrze współpracują 
z Policją i MGOPS, szybko reagują na pojawiające się problemy i takie rzeczy 
powinno się chwalić; 

− tabela nr 14 – pokazuje stan dowożenia uczniów; 
− tabela nr 15 – przedstawia wykaz środków jakie są przeznaczane na 

stypendia dla uczniów; 
− Tabela nr 17 – zawiera dane o kontroli obowiązku nauki, były przypadki gdy 

rodzice otrzymywali grzywny za to, ze ich dzieci nie chodzą do szkoły, tak aby 
je do tego przymusić. 

Jeśli chodzi o finansowanie oświaty to na ten cel przeznacza się ponad 50% 
dochodów gminy, a warto mieć na względzie fakt, że gmina dostaje z tytułu 
subwencji 5,6 mln zł, podczas gdy na same płace przeznacza się 8,1 mln zł. Dodał, 
że warto mieć na względzie fakt, iż na funkcjonowanie przedszkoli gmina nie dostaje 
żadnych środków i są one w 100% finansowane ze środków gminy. Poinformował, że 
na jednego ucznia przeznacza się 450 zł.   
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poprosiła o zadawanie pytań. 
Radny A. Sarzyński poinformował, że ma pytanie odnośnie stanu urządzeń 
sportowo-rekreacyjnych, które jego zdaniem są maksymalnie na poziomie 3-, 
a w Wieloletniej Prognozie Finansowej zniknęło boisko wielofunkcyjne, a firma 
RADBUD zapłaciła 130 tys. zł kary za nieterminową realizację remontu i może te 
środki należałoby przeznaczyć na polepszenie bazy sportowej. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński odpowiedział, że tam jest błędnie wpisane słowo 
„dobrze” jeśli chodzi o stan tej bazy, taka ocena nie powinna być. Dodał, że prosi aby 
ocena była traktowana jako prognoza, a jest on przekonany i ma nadzieję, że 
w 2012 roku powstanie boisko wielofunkcyjne. 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, ze radny Marek Szota prosi ł, aby 
zając się w jednym z najbliższych posiedzeń Orlikiem. 
Pan A. Krok Radny Rady Powiatu stwierdził, że nie ma on sprawozdania, ale 
chciałby wiedzieć ilu uczniów przypada na 1 nauczyciela i jak się ma ta ilość do 
stosownych wyników w województwie i powiecie. Spytał się także jaka jest średnia 
płaca w oświacie i jak wygląda uczestnictwo dzieci w imprezach sportowych czy tutaj 
gmina może się pochwalić jakimś osiągnięciami. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński stwierdził, że na pierwsze pytanie nie może 
odpowiedzieć, bo nie ma takich danych. Jeśli chodzi o pozostałe pytania to: 

− odnośnie wynagrodzenia nauczycieli gmina musi się opierać na tzw. Karcie 
Nauczyciela i na pełnym etacie, w naszej gminie średnia płaca nauczyciela to 
4,8 tys. zł brutto, nauczyciela mianowanego to 3,8-3,9 tys. zł brutto. Dodał, że 
są nauczyciele, którzy otrzymują mniejsze lub większe kwoty od tych 
podanych, ale zgodnie z przepisami jak nauczyciel nie otrzyma średniej płacy 
to trzeba mu ją później jednorazowo zapłacić; 

− jeśli chodzi o analizę wyników finansowych to są dyscypliny, którymi można 
się głośno chwalić, gdzie są bardzo dobre wyniki jak np. narciarstwo, a jeśli 
chodzi o gry halowe to jest gorzej. Zaznaczy ł, że najpierw trzeba się 
zastanowić nad środkami finansowymi, a później wymagać. 

Radny Artur Bodzek poinformował, że Gimnazjum w Lubawce zajmuje 17 miejsce 
w województwie jeśli chodzi o wyniki sportowe. 
Pan A. Krok Radny Rady Powiatu spytał się jakim zakresie uczestniczą nasze 
szkoły w zawodach organizowanych przez kamiennogórski MOS, bo na tych 
zawodach organizowanych przez 3 lata Gimnazja w Lubawce i Che łmsku Śląskim 
oraz Szkołą Podstawowa w Miszkowicach zajmują odległe miejsca. 
Radny A. Bodzek odpowiedział, że szkoły z terenu gminy nie biorą udziału 
w zawodach w pływaniu i dwuboju, dlatego też siłą rzeczy ta ogólna klasyfikacja jest 
słabsza. Ponadto nie mówimy o działalności klubów, a o szkołach i według niego 
17 miejsce w województwie nie jest złe. 
Radny A. Sarzyński spytał się jakie dyscypliny, chodzi jemu o ogół są brane pod 
uwagę przy tej klasyfikacji. 
Pan A. Krok Radny Rady Powiatu zauważył, że nasi nauczyciele razem 
z dyrektorem MOS ustalają wykaz zawodów i to jakie dyscypliny i zawody są 
punktowane. Dodał, że w tej klasyfikacji ZSP Chełmsko Śląskie zajmuje ostatnie 
miejsce. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński stwierdził, że tą sprawą może się zająć powołana 
Rada Sportu. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są jakieś pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1645 do 1700. 
 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło przekazała prowadzenie obrad 
Wiceprzewodniczącej Rady Ewie Garbień.  
 
Ad. 12. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym gruntu 
pod rozszerzenie cmentarza komunalnego w Lubawce na czas 
nieoznaczony - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść 
uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała 
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się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 8 do 
niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/76/11 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym gruntu 
pod rozszerzenie cmentarza komunalnego w Lubawce na czas nieoznaczony . 
 

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na czas 
nieoznaczony nieruchomości, na których zlokalizowana jest 
oczyszczalnia ścieków w Chełmsku Śląskim - Wiceprzewodnicząca Rady 
E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na 
posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. (Zał. Nr 9 do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/77/11 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na czas 
nieoznaczony nieruchomości, na których zlokalizowana jest oczyszczalnia ścieków 
w Chełmsku Śląskim. 
 

• wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat - 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 10 do niniejszego protokołu). 
Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/78/11 
w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat. 
 

• wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat - 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 11 do niniejszego protokołu). 
Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IX/79/11 w sprawie wyrażenia 
zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat. 
 

• zmiany Uchwały Nr V/307/06 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 30 maja 
2006 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Lubawka - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała 
treść uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. 
Spytała się czy są uwagi i pytania. 

Radny A. Sarzyński spytał się czy wzrost wskaźnika powoduje podwyżkę dla 
mieszkańców. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński odpowiedział, że w nowej uchwale cena jest 
uśredniona, jedni dostaną więcej, a inni mniej. Górna stawka wynosi 85 z ł i nie ma 
tutaj ukrytej podwójnej podwyżki. 
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Radny P. Wiktorowski poinformował, że w ostatnim czasie mieszkańcy spółdzielni 
dostali podwyżkę. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 12 do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IX/80/11 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr V/307/06 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 30 maja 2006 roku w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubawka. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości 
zabudowanej - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść 
uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała 
się czy są uwagi i pytania.  

Radny Cz. Szota spytał się za jaki procent wartości ten lokal jest sprzedawany. 
Pani Jowita Martyńska Kierownik Referatu GG UM Lubawka odpowiedziała, że ta 
uchwała dopiero typuje lokal do sprzedaży, a za jaki procent będzie sprzedany to 
zależeć będzie od tego ile osób w tym budynku będzie chciało wykupić swoje 
mieszkania. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 13 do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/81/11 
w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości 
zabudowanej. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie do oddania w użytkowanie wieczyste 
nieruchomości zabudowanej - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień 
odczytała treść uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu 
komisji. Spytała się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. 
(Zał. Nr 14 do niniejszego protoko łu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/82/11 
w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie do oddania w użytkowanie wieczyste 
nieruchomości zabudowanej. 

 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży - 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 15 do niniejszego protokołu). 
Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IX/83/11 w sprawie wyrażenia 
zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 
i udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości w wyniku 
uwzględnienia roszczeń wynikających z art. 209a ustawy o gospodarce 
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nieruchomościami - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść 
uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała 
się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 16 do 
niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/84/11 
w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 
i udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości w wyniku uwzględnienia 
roszczeń wynikających z art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami. 

 
• rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków z fundusz sołeckiego - 

Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania.  

Radny W. Matys zauważył, że ma pytanie i rodzą się pewne wątpliwości kto będzie 
władny podpisać umowę odnośnie abonamentu oraz ponadto jak będę 
prezentowane mecze na EURO 2012 to w grę wchodzi przecież publiczne 
odtwarzanie. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński stwierdził, że we wniosku napisane jest, że ma 
być dekoder i jak on rozumie to odtwarzanie ma być na zasadach cyfryzacji i do tego 
będzie potrzebny odpowiedni dekoder, według niego tematu nie ma, ale na pewno 
nie będzie to dekoder. Jeśli zaś chodzi o odtwarzanie to w przypadku telewizji 
normalnej jest abonament mały, a inaczej się sprawa ma gdy jest to z telewizji 
satelitarnej. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 17 do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IX/85/11 w sprawie 
rozpatrzenia wniosku o przyznanie środków z fundusz sołeckiego. 
 

• określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych - 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 18 do niniejszego protokołu). 
Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/86/11 
w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
 

• określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości - 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania. 

Radny A. Sarzyński stwierdził, że odnośnie wysokości stawek warto zważyć dobrą 
wolę żeby stawki były niższe niż ustalone przez Ministra Finansów, a równocześnie 
wzrasta podatek rolny i będą większe wpływy do gminy. Czy potrzebne są 
dodatkowe środki, a nie wiadomo na co to przeznaczono, dotyczą one zwykłych 
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ludzi, małych przedsiębiorców, a dookoła wszystko drożeje. W związku z tym spytał 
się czy te stawki muszą być najwyższe. 
Radny Alfred Bagiński zauważył, że nie wie, czy drastyczne podniesienie podatku 
rolnego odbije się na rolnikach, a podatek ten wzrośnie o 97%. 
Radny B. Krzemiński stwierdził, że nie godzi się z rezygnacją z opłaty od 
posiadania psów. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zauważyła, że projekt uchwały był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniu połączonych komisji o tym dyskutowano i teraz jest czas, 
aby to przegłosować. Na komisjach była p. Tworek z Urzędu Miasta i można było jej 
zadawać jak najbardziej szczegółowe pytania. 
Radny A. Sarzyński spytał się czy w gminie mają być najwyższe stawki. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że na 2011 rok nie zmieniano 
stawek, do projektu uchwały była dołączona tabela z pokazaniem kwoty wzrostu, 
stawki rosną od 0,07 zł do 1 zł. Zaznaczyła, że budżet gminy także musi wzrastać. 
Pani Monika Stanek-Gamoń Skarbnik Gminy Lubawka poinformowała, że ta 
informacja o wzroście stawek przekazywana jest do Ministerstwa Finansów i jeżeli 
stawki są niższe od najwyższych proponowanych przez Ministra Finansów to wtedy 
z automatu obniżana jest subwencja dla gminy. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński zaznaczył, że jest paradoks polegający na tym, że 
jak stawki nie będą najwyższe to gmina traci podwójnie. 
Radny A. Sarzyński zauważył, że może warto rozważyć aby stawki wzrastały 
stopniowo przez 3 lata.   
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 19 do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 8 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciwnych” oraz 
2 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IX/87/11 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 

• określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych - 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień poinformowała, że uchwała była 
omawiana na posiedzeniu komisji i jest dość obszerna dlatego jeśli nie usłyszy 
głosu sprzeciwu nie będzie czytała całej treści uchwały, a przeczyta jedynie jej 
część. Głosu sprzeciwu nie zgłoszono. Następnie odczytała treść § 2, § 3 i § 4 
uchwały. Spytała się czy są uwagi i pytania. 

Radny Cz. Szota spytał się czy te opłaty zawierają to jest podatek drogowy. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński odpowiedział, że nie, stwierdził, że podatek 
drogowy zawarty jest w cenie paliwa, a to są opłaty płacone na rzecz gminy. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 20 do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IX/88/11 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2011 - 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 21 do niniejszego protokołu). 
Zarządziła głosowanie. 
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Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/89/11 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2011. 
 

• zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Pani M. Stanek-Gamoń Skarbnik Gminy Lubawka poinformowała zebranych, że 
do dnia sesji wprowadzone zostały drobne zmiany w projekcie uchwały, jak 
sygnalizowała wcześniej na posiedzeniu połączonych komisji, dodała, że na 
uaktualnienie danych i urealnienie zabrak ło wcześniej czasu. Dodała, że teraz te 
materiały i wskaźniki są urealnione, a główna zmiana dotyczy w projekcie uchwały 
zadania związanego z rewitalizacją, które uległo przesunięciu w czasie. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi i pytania. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 22 do niniejszego protokołu). Zarządziła 
głosowanie. 
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IX/90/11 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień przekazała prowadzenie obrad 
Przewodniczącej Rady W. Zabiegło. 
 
Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński udzielił odpowiedzi na pytania zadane przez 
radnych: 

a) radnego A. Sarzyńskiego w sprawie programu „Radosna szko ła” stwierdził, 
że w roku bieżącym żadna szkoła z terenu gminy nie składała wniosku, a żeby 
spełnić wymogi stawiane przez rząd to potrzebny jest bardzo duży wkład 
własny. Dodał, że jest bardzo małe zainteresowanie tym programem ale żeby 
spełnić wymogi to wkład winien być na poziomie 70% i biedniejszych gmin po 
prostu zwyczajnie nie stać na udział w tym programie. 

b) radnego W. Matysa w sprawie konserwacji oświetlenia drogowego, 
poinformował, że zajmują się tym dwie firmy, teren Lubawki i Chełmska 
Śląskiego obsługuje firma p. Migacza, a pozostałe tereny wiejskie są 
konserwowane przez firmę Tauron S.A. Jeśli chodzi o mycie lamp to zadanie 
to zostało już zlecone i konserwujący otrzymał takowe zgłoszenie, bo to jest 
jeden z zapisów w umowie. 

c) radnego B. Krzemińskiego w następujących sprawach: 
− w sprawie drogi na ulicach Brzozowa i Świerkowa w Lubawce – stwierdził, 

że tworzone są przymiarki do koncepcji rozwiązania tego problemu, te 
rozmowy prowadzi referat BK UM Lubawka i ta koncepcja rozwiązałaby 
kwestie nie tylko zagospodarowania wód opadowych, ale w tamtym rejonie 
są także sieci wod-kan, elektryczne i telekomunikacyjne. Policzone będzie 
ogólne zapotrzebowanie jeśli chodzi o odbiór wody, projektant wykona 
mapy w trójwymiarowym obrazie. Prawdopodobnie za łożenia będą gotowe 
po najbliższym święcie, co do zakresu prac jakie mają być przygotowane. 
Okaże się wtedy z czego można zrezygnować, a co ma być robione to 
pozwoli ocenić całokształt zadania i ocenić też ile tam będzie w przyszłości 
sprzedawanych działek. Dodał, że może pojawić się potrzeba zrobienia 
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zbiornika retencyjnego. Na listopad prawdopodobnie nie będzie mowy 
o kosztach, bo te znane będą dopiero prawdopodobnie w grudniu. 
Zaznaczył, że gmina chce, aby projektant kompleksowo pokaza ł 
rozwiązanie tej sprawy; 

− w sprawie telefonów w tej okolicy (Brzozowa i Świerkowa) – poinformował, 
że nie jest to zadanie gminy i tutaj jest bardzo wp ływ, by telekomunikacja 
słuchała się gminy. Dodał, że koncepcja dotycząca drogi według gminy 
powinna pokazać wszystko, tylko tam warto mieć na uwadze, że jest dużo 
działek. Zakres zależeć będzie od tego jakimi środkami będzie gmina 
dysponować. W ciągu dwóch najbliższych tygodni będzie odpowiednia 
wiedza, a całość prac z koncepcją planuje się, że powinna zakończyć się 
na przełomie stycznia i lutego 2012 roku. 
Radny W. Matys powiedział, że on wnioskuje, aby na przyszłość gmina 
sprzedawała działki uzbrojone. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński stwierdził, że jest to oczywiście dobry 
pomysł, tylko trzeba mieć na uwadze, że w tym omawianym przypadku 
trzeba byłoby mieć na początku około 4 mln zł, w Miszkowicach działki 
uzbrojone są sprzedawane za 100 zł + VAT za m2. Jakby były działki 
uzbrojone to z czegoś trzeba byłoby zrezygnować. 

− w sprawie telekomunikacji – ponownie zaznaczył, że gmina ma małe 
narzędzia nacisku, można monitować i prosi, aby może Rada Miejska 
zajęła się w przyszłości sprawą wysłania odpowiedniego pisma, może to 
odniesie jakiś skutek. 

d) radnego Rady Powiatu A. Kroka w następujących sprawach: 
• w sprawie zabytkowego obiektu – ruiny na ul. Wodnej w Lubawce, 

stwierdził, że jest to problem, który się ciągnie od wielu lat, to jest teren 
prywatny i nasze możliwości gminne kończą się na monitowaniu, 
a ponadto tutaj też nacisk ma starostwo, Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego i konserwator zabytków. Zaznaczy ł, że najwięcej do 
powiedzenia ma konserwator zabytków p. Kapa łczyński. W ostatnim czasie 
zginął ostatni znany właściciel tego obiektu, teraz do gry wchodzą 
spadkobiercy, teraz też może rozpocząć procedurę wywłaszczania 
konserwator zabytków i chciałby on ten obiekt przekazać gminie; 

• w sprawie gruzów na ul. Wodnej w Lubawce – zauważył, sprawa jest 
bardzo ciekawa, bo właściciel miał pozwolenie na przebudowę tej 
nieruchomości, jak jeszcze ona stała, wydano nakazy zrobienia tam 
odpowiednich prac, niestety jak się to zawaliło to bezprzedmiotowe okazało 
się to pozwolenie na budowę, firma ta ma kierownika budowy, ale starostwo 
określając warunki na uporządkowanie terenu po tym jak się ten obiekt 
zawalił nie napisało co należy zrobić z gruzem. Można właściciela ścigać 
jedynie z przepisów o utrzymaniu porządku, ale trzeba mieć raczej 
świadomość, że właściciel zrobi wszystko, żeby w międzyczasie mieć 
zgodę na rozbudowę tego obiektu. 
Radny Rady Powiatu A. Krok zauważył, że znając tego właściciela można 
się spodziewać, że gruzy te będą straszyły przez najbliższe 20 lat. 

Pan Ireneusz Kordziński Kierownik ZBGM odpowiedział na pytanie radnego 
J. Przepiórki w sprawie szkód na dachu na budynku w Che łmsku Śląskim przy 
ul. Rynek 20. Stwierdził, że remont sąsiedniego budynku miał miejsce miesiąc przed 
obradami sesji, nie dotarły do ZBGM żadne sygnały, że jest coś źle robione, dlatego 
też powołana będzie komisja, która to wszystko zbada i oceni, jeśli wykonawca 
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remontu dachu na sąsiednim budynku uszkodził dach na Rynek 20 to będzie miał 
wykonać odpowiednie prace naprawcze. 
Radny A. Sarzyński w nawiązaniu do odpowiedzi na temat programu „Radosna 
szkoła” zauważył, że dofinansowanie wynosi 50% dla placów zabaw, a jest też druga 
możliwość dofinansowania do zakupu pomocy dydaktycznych i można było 
wyznaczyć do zakupu do dwóch szkół w Lubawce i Chełmsku Śląskim i tam można 
byłoby zrobić zakupy po 12 tys. zł, a w Miszkowicach zakupy po 6 tys. zł. Wnioski 
trzeba było składać do 15 października b.r. Gminy mogły z tego programu zakupić 
pomoce dydaktyczne, a wiadomo, że w oświacie tez nie jest łatwo z pieniędzmi. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński zauważył, że szkoły rzeczywiście z tego co mówi 
radny mogły składać wnioski, on przyjął do wiadomości tę informację. 
Radny Rady Powiatu A. Krok udzielił odpowiedzi na następujące pytania: 

a) w sprawie drogi do Okrzeszyna; 
b) w sprawie rynku w Chełmsku Śląskim i remontu tej części, którą powiat włada. 

Dodał, że ważna dla niego także jest ul. Szymrychowska i chodnik przy niej. 
Z informacji, które ma to listopadzie będzie robiony chodnik przy przedszkolu, 
w czerwcu złożył interpelację dotycząca prac na rynku w Chełmsku Śląskim, mówił 
w niej co gmina tam zrobiła i prosił o przygotowanie kosztorysu. W tej materii Zarząd 
Powiatu wystąpił do gminy z prośbą o dofinansowanie i gmina na ten cel przekazała 
50 tys. zł, a potrzeba na całą inwestycję około 450-500 tys. zł. W związku z tym 
powiat wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie prac w ramach tzw. „schetynówek”, 
gdzie dofinansowanie do inwestycji wynosi maksymalnie 30%, resztę pieniędzy ma 
już wyłożyć powiat. Zaznaczył, że będzie tego bardzo pilnował. Jeśli chodzi o drogę 
do Okrzeszyna to prowadzone jest tam naprawianie bieżących usterek i tak też 
będzie w 2012 roku. Podania w sprawie remontu składali tamtejsi sołtysi, ale zarząd 
nie znajdzie pieniędzy na całościowy remont tej drogi, będą natomiast przeglądane 
stany rowów. Dodał, że aby tę drogę wyremontować to w grę wchodzą naprawdę 
milionowe pieniądze. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytał się czy starostwo nie ma zrobionego 
jakiegoś harmonogramu kolejności remontu poszczególnych dróg w następnych  
latach. 
Radny Rady Powiatu A. Krok odpowiedział, że takiego harmonogramu, które drogi 
mają być robione to nie ma, w naszej gminie te drogi wyglądają nieźle, ale co do 
harmonogramu to takowego rzeczywiście nie ma w powiecie. 
Radny B. Krzemiński spytał się czy sprawa Szymrychowskiej jest już zakończona, 
czy przebudowa tej drogi to rozdzia ł zamknięty bo miały być robione ścieżki 
dydaktyczne. 
Radny Rady Powiatu A. Krok odpowiedział, że miał być robiony chodnik wzdłuż tej 
ulicy, warto mieć to na względzie, że komunikacja z Chełmska Śląskiego idzie przez 
Lubawkę, niebezpiecznie jest szczególnie w okolicy przejścia do przedszkola, 
a droga do Chełmska Śląskiego była dwa razy naprawiana. 
 
Ad. 14. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść następujących pism: 

a) pismo radnego M. Szoty aby omówić na najbliższym spotkaniu Rady sprawę 
budowy „Orlika” w Lubawce i w związku z tym ma propozycję, aby na 
listopadowym posiedzeniu połączonych komisji omówić tę sprawę; 

b) pismo z Ministerstwa Kultury i Ochrony Dziedzictwa Narodowego 
o dofinansowaniu zadania realizowanego w Uniemyślu, przez Klub 
Przyrodników, a dotyczącego dofinansowania remontu zabytkowego budynku 
byłej karczmy; 
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c) pismo do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze dotyczące zatrudnienia osób 
skazanych na wykonywanie prac na rzecz gminy. 

Zastępca Burmistrza W. Osiński poprosił, żeby zgłosić delegata Rady Miejskiej 
w Lubawce do Gminnej Rady Sportu. 
Radny P. Marciniak zgłosił kandydaturę radnego A. Sarzyńskiego. Radny wyraził 
zgodę, nie zgłoszono innych kandydatur. 
Przewodniczącą Rady W. Zabiegło zarządziła głosowanie nad kandydaturą 
radnego A. Sarzyńskiego. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach 
„wstrzymujących” głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie 
zaakceptowała kandydaturę radnego A. Sarzyńskiego do Gminnej Rady Sportu. 
W głosowaniu nie uczestniczył radny A. Sarzyński. 
Radny M. Szota spytał się czy do Urzędu wpłynęło pismo z Urzędu 
Marszałkowskiego dotyczące m.in. kwestii budowy „Orlika”. Ponadto zgłosił do 
radnego Rady Powiatu dwie sprawy: 

a) poprosił o interwencję w sprawie zrobienia miejsc parkingowych dla osób 
niepełnosprawnych obok Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie; 

b) spytał się czy za pomocą Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 
można wystąpić do urzędów pocztowych na terenie powiatu, bo żaden z nich 
nie jest dostosowany do potrzeb osób niepe łnosprawnych. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński stwierdził, że Urząd Miasta wystąpi 
z odpowiednim wnioskiem. 
Radny Jerzy Przepiórka poinformował, że w Chełmsku Śląskim, przy 
działającej tam agencji pocztowe jest dzwonek i jak jest osoba 
niepełnosprawna to pracownik agencji wychodzi do niej.  

Radny Cz. Szota zauważył, że na jednym z posiedzeń połączonych komisji 
dotyczącym zbiornika Bukówka mówiono, że gmina wystąpi z wnioskiem czego 
oczekuje i czy przyszła już odpowiedź z Wałbrzycha. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński poinformował, że pismo z gminy wysłane zostało 
4-5 dni po tamtym posiedzeniu, niestety nadal nie ma odpowiedzi i czekamy na nią. 
Radny Cz. Szota spytał się jak wygląda sprawa dworca w Lubawce. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński odpowiedział, że Burmistrz rozmawiał z głównymi  
właścicielami dworca i rozmowy dotyczy przyszłości tego obiektu. Burmistrz stoi na 
stanowisku, że jak nie będzie tam prac to odwiesi zwolnienia podatkowe, a one 
kończą się z końcem 2012 roku, jeśli nie ruszą prace związane z ta inwestycją. 
Poinformowano wtedy Burmistrza, że będzie robiony audyt i obiekt w Lubawce 
dołączył do dwóch innych i są one połączone w jedno duże zadanie. Ponadto według 
inwestora termin rozpoczęcia prac to wiosną 2012 roku i jak ruszą z tą inwestycją to 
podtrzymane będzie stanowisko. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zauważyła, że na mieszczącej się w pobliżu 
dworca zatoczce zatrzymują się różni przewoźnicy i czy ten przystanek jest na 
gruncie gminy, czy też na gruncie dworcowym. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński odpowiedział, że chyba jest to na gruncie 
dworcowym, to nie jest własność gminy. 
Radny M. Szota spytał się jeśli prace remontowe na dworcu ruszą to co będzie 
wtedy z przystankiem. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński odpowiedział, że teraz nie ma rozwiązania na 
chwile obecną nie ma innej koncepcji. 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są jeszcze jakieś sprawy do 
poruszenia. Żadnych spraw nie zgłoszono.  
 
Ad. 15. Zamknięcie obrad IX sesji. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zakończyła obrady IX sesji o godz. 1820. 
 
 
Protokołował i protokół sporządził: 
Paweł Szewczyk 
Podinspektor ds. obsługi organów gminy 

Przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Lubawce 

/-/ Wanda Zabiegło 
 

Załączniki do protokołu dostępne są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 
(Ratusz – parter, pok. nr 2) 

 
 

 


